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PROTOKÓŁ Nr VI/2019 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 28 marca 2019 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w sali numer 19 Urzędu Miasta przy  ul. 

Wolności 18 w Wąbrzeźnie i trwała od godz. 14.00 do godz. 16.10. 

 

Ad 1 

 

     Otwarcia VI sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 

1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, obrady będą transmitowane                    

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza 

Wąbrzeźna pana Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha 

Trzcińskiego, gości (załącznik nr 2) –  prezesów spółek miejskich, dyrektorów miejskich 

placówek oświatowych, dyrektora MOPS, dyrektora WDK, dyrektora WCPTiIS, 

pracowników Urzędu Miasta, panią Mariolę Frankowską Skarbnika Miasta, panią Dorotę 

Stempską Sekretarz Miasta, panią Monikę Kochowicz Radcę Prawnego Urzędu Miasta oraz 

pana Krzysztofa Grzybka Komendanta Straży Miejskiej, pana Leszka Osińskiego 

przedstawiciela  Komendy Powiatowej Policji także mieszkańców, oglądających obrady za 

pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej. 

 

Ad 2 

   Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności, stwierdziła quorum. Oznajmiła, 

że obecnie w obradach uczestniczy 14 radnych. W posiedzeniu nie uczestniczyła radna pani 

Eleonora Orczykowska, której nieobecność została usprawiedliwiona. 

 

 

 

 



 

2 
 

Ad 3 

    Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że z protokołem V sesji Rady Miasta w VIII 

kadencji radni się zapoznali. Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady 

stwierdziła, iż zostały przyjęte bez uwag w brzmieniu, w jakim zostały sporządzone. 

    Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad. 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miasta. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2018. 

7. Sprawozdanie opisowe z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej                        

w Wąbrzeźnie do 31 grudnia 2018 r. 

8. Sprawozdanie opisowe z realizacji projektów współfinansowanych ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej                 

w Wąbrzeźnie w 2018 r. 

9. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu wspierania rodziny za rok 2018. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2019-2030. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2019 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczej Straży Pożarnej biorących udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniu 

pożarniczym. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno w 2019 

roku. 

14. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zasad określania miesięcznych stawek 

czynszu za lokale użytkowe znajdujące się w zarządzie miasta. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 

własność Gminy Miasto Wąbrzeźno zbywanych na rzecz najemców i udzielania 

bonifikaty od ceny sprzedaży lokali. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 19 października 

2016 r. nr XXII/110/16 w sprawie określenia kryteriów wyboru inwestycji, zasad i trybu 
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postępowania w sprawie udzielania dotacji celowej na dofinansowanie zadań z zakresu 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz sposobu ich rozliczania na terenie Gminy 

Miasto Wąbrzeźno. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

18. Interpelacje. 

19. Wolne głosy. 

20. Zamknięcie VI sesji Rady Miasta. 

 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

 

Ad 5 

 

   Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza Wąbrzeźna za okres             

od 30 stycznia 2019 roku do 25 marca 2019 roku. – załącznik nr 3. 

 

Ad 6 

    Przewodnicząca Rady pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że radni Rady Miasta 

otrzymali w ramach materiałów na VI sesję sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 

2018. Dodała, że powyższy program został przedłożony i omówiony przez panią Dorotę 

Gumułę Dyrektor Wąbrzeskiego Centrum Profilaktyki i Integracji Społecznej podczas 

wspólnego posiedzenia wszystkich komisji w dniu 25 marca 2019 roku.  

 

Ad 7,8,9 

  Pani Aleksandra Basikowska przekazała, że radni w ramach materiałów na VI sesję Rady 

otrzymali: 

- sprawozdanie opisowe z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wąbrzeźnie do 31 grudnia 2018 r., 

- sprawozdanie opisowe z realizacji projektów współfinansowanych ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w 

Wąbrzeźnie w 2018 r., 

- sprawozdanie z realizacji gminnego programu wspierania rodziny za rok 2018. 
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Następnie pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że powyższe sprawozdania zostały 

przedstawione przez panią Annę Wróblewską podczas wspólnego posiedzenia wszystkich 

komisji w dniu 25 marca 2019 r. 

 

Ad 10 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszystkie złożone projekty uchwał na VI sesję 

Rady Miasta Wąbrzeźno zostały omówione i pozytywnie zaopiniowane przez stałe komisji 

Rady Miasta w dniu 25 marca br. 

    Następnie odczytała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2019-2030 i poprosiła 

Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że powyższy projekt uchwały został bardzo 

szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji Rady w dniu 25 marca br. 

Następnie pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że najważniejsze zmiany WPF obejmują 

wprowadzenia do zadań zawartych w załączniku Przedsięwzięć nowego projektu pn.: 

Utworzenie przystani sportów wodnych w Wąbrzeźnie, którego wartość 5.797.191,22 zł do 

realizacji w latach 2019-2020. Planowana kwota dofinansowania to 4.927.612,53 zł. 

Wyjaśnił, że w konsekwencji realizacji powyższego zadania zmniejszają się wydatki na 

projekt                   pn.: Rewitalizacja zdegradowanych części miasta Wąbrzeźno o kwotę 

2.130.286,00 zł                  w związku   z przeniesieniem zadań. Ponadto w przedsięwzięciach 

wprowadza się na lata 2020-2022 środki dodatkowe w łącznej kwocie 4.000.000,00 zł z czego 

3.000.000,00 zł z dotacji rządowej na przebudowę ulic gminnych (poprawa infrastruktury). 

Oznajmił, że wprowadza się do przedsięwzięć w roku 2020 pozycję dotyczącą 

dokapitalizowania udziałów spółki RW TBS     sp. z o.o. w Wąbrzeźnie w przedmiocie 

budowy nowego budynku wielorodzinnego. Jednocześnie po stronie dochodowej 

zaproponowano wprowadzenie grantu z Banku Gospodarstwa Krajowego. BGK uruchomił 

program w ramach, którego można pozyskać dotację w wysokości do 20% wartości 

inwestycji tj. budowy budynku wielorodzinnego.  

 

Uchwała Nr VI/36/19 zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2019-2030 została podjęta jednogłośnie przy       

14 głosach „za” – załącznik nr 4. 

Ad 11 
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    Pan Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały zmieniający uchwalę w sprawie 

budżetu miasta na 2019 rok i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

     Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że zmiany budżetu miasta na 2019 rok dotyczą: 

Zmiany ujęte w planie dochodów zwiększają budżet łącznie o kwotę 196.143,00 zł                     

i dotyczą: 

- ostatecznych kwot dotacji na rok 2019 zgodnie z decyzją Nr WFB.I.3120.1.1.2019 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z dnia 15 lutego 2019 r. Kwota dotacji na zadania zlecone 

to 5.887.400,00 zł, na zadania własne 1.214.900,00 zł, na zadania realizowane w drodze 

porozumień 1.000,00 zł i na realizację programu 500+ 6.602.900,00 zł, co stanowi łącznie 

13.706.200,00 zł. 

- ostatecznych kwot subwencji na rok 2019 zgonie z decyzją Nr ST3.4750.I.2019 Ministra 

Finansów z dnia 13 lutego 2019 r. Łącznie subwencje stanowią 9.848.142,00 zł, udziały w 

PIT stanowią 11.462.565,00 zł i 38,08% należnego podatku dochodowego od osób fizycznych 

zamieszkałych na terenie gminy. 

- zwiększenia dochodów o kwotę 3.000,00 zł, z tytułu odsetek i różnych dochodów                           

w gospodarce gruntami i nieruchomościami. 

- zwiększenia dochodów w urzędzie miasta łącznie o kwotę 53.500,00 zł, w tym: z tytułu 

darowizn o kwotę 43.000,00 zł, z tytułu wpływów z usług 4.000,00 zł, z rozliczeń z lat 

ubiegłych 1.000,00 zł i z różnych dochodów 5.000,00 zł. 

- zwiększenia dochodów z tytułu rozliczeń lat ubiegłych w oświacie w kwocie 43.500,00 zł 

(wpływy z wydzielonych rachunków dochodów oświaty po zamknięciu roku budżetowego). 

- zwiększenia dochodów o środki RPO na realizację projektu pn. „Aktywni sportowo                       

i kulturalnie mieszkańcy Wąbrzeźna” w kwocie 50.000,00 zł. 

 

Zmiany ujęte w planie wydatków zwiększają budżet łącznie o kwotę 196.143,00 zł                     

i dotyczą: 

- zwiększenia wydatków o kwotę 487,20 zł z tytułu niewykorzystanych środków w 2018 r.             

w ramach projektu Infostrada Pomorza i Kujaw II. 

- wprowadzenia zmian w kwotach dotacji na rok 2019 zgodnie z decyzją Nr 

WFBI.I.3120.1.1.2019 Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z dnia 15 lutego 2019 r., 

- zwiększenia wydatków o kwotę 22.027,80 zł z przeznaczeniem na wypłatę umów zleconych 

dla pracowników roznoszących decyzje, środki wygospodarowane z innych wydatków 

urzędu. 
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- zwiększenia wydatków urzędu o kwotę 25.215,00 zł z przeznaczeniem na przygotowanie 

strony miasta i marki miasta. 

- przesunięcia między rozdziałami wydatków oświaty w kwocie 30.000,00 zł, w związku                

z potrzebą zwiększenia wydatków na dowożenie dzieci na zajęcia szkolne w wysokości 

27.600,00 zł i zwiększenia wydatków inwestycyjnych w SP nr 3 na zakup szafek dla uczniów 

w kwocie 5.600,00 zł. 

- przeniesienia wydatków w WCPTiIS między paragrafami w kwocie 7.644,00 zł na wniosek 

Dyrektora w związku z bieżącą działalnością jednostki. 

- przeniesienia wydatków w MOPS między paragrafami na kwotę 24.814,00 zł w związku               

z bieżącą realizacją zadań i wykonaniem wydatków budżetowych jednostki. 

- zmniejszenia wydatków na urządzenie plaży w ramach BO o 10.000,00 zł z przeznaczeniem 

na zwiększenie kwoty wydatków na ścieżki do jazdy na rolkach na osiedlu Hallera-BO. 

- przeniesienia między paragrafami wydatków dotyczących Wydziału GK na wniosek 

Kierownika w kwocie 10.000,00 zł, z powodu konieczności zabezpieczania środków na 

bieżące zadania. 

- zwiększenia dotacji dla WDK o kwotę 3.600,00 zł w związku z koniecznością wykonania 

zewnętrznego przyłącza energetycznego na potrzeby przyłączenia ambulansu do poboru krwi 

PCK. 

- zwiększenia wydatków o środki RPO na realizację projektu pn. „Aktywni sportowo                       

i kulturalnie mieszkańcy Wąbrzeźna" w kwocie 50.000,00 zł. 

- zabezpieczenia wkładu własnego w kwocie 29.000,00 zł na realizację projektu pn. 

„Utworzenie i wyposażenie Klubu ”Senior+". 

- zwiększenia środków na dotacje dla organizacji pożytku publicznego o kwotę 45.000,00 zł            

z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie wypoczynku i edukacyjnej opieki 

wychowawczej, zadania w zakresie kultury i tradycji oraz na zadania w zakresie kultury 

fizycznej i sportu. 

- przesunięcia między paragrafami wydatków dotyczących projektu pn. "Utworzenie 

przystani sportów wodnych w Wąbrzeźnie" na kwotę łączną 5.000,00 zł. 

 

Uchwała Nr VI/37/19 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2019 rok 

została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za” – załącznik nr 5. 

 

Ad 12 
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    Prowadząca obrady odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków Ochotniczej Straży Pożarnej biorących udział w działaniach 

ratowniczych lub szkoleniu pożarniczym i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zgodnie z ustawą o ochronie przeciwpożarowej, 

członkom ochotniczych straży pożarnych biorących udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniu pożarniczym należy się ekwiwalent pieniężnych wypłacany ze środków własnych 

Gminy Miasto Wąbrzeźno. Poinformował, że obecnie ekwiwalent pieniężny za każdą godzinę 

udziału w działaniu ratowniczym wynosił 8,00 zł, natomiast za każdą godzinę udziału                   

w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę wynosił 

4,00 zł. Wyjaśnił, że bardzo często ochotnicy z OSP podejmują działania poza terenem miasta 

Wąbrzeźno na obszarze całego Powiatu Wąbrzeskiego. W związku z powyższym aby 

ujednolicić oraz wyrównać stawki ekwiwalentu dla członków OSP na terenie całego Powiatu 

Wąbrzeskiego zaproponowano jednakowe wysokości kwoty.  

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że proponuje wprowadzić ekwiwalent pieniężny dla 

członków Ochotniczej Straży Pożarnej w wysokości: 

- za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym-13,00 zł, 

- za każdą godzinę udziału w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 

Pożarną lub gminę-5,00 zł. 

 

Uchwała Nr VI/38/19 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członków Ochotniczej Straży Pożarnej biorących udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniu pożarniczym została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za” – załącznik    

nr 6. 

Ad 13 

    Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto 

Wąbrzeźno w 2019 roku i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie 

zwierząt zobowiązuje Radę Miasta do określenia w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 

marca, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt. Powyższy projekt opracowany został przez pracowników wydziału Gospodarki 

Komunalnej       i Mieszkaniowej Urzędu Miasta w porozumieniu z pracownikami Straży 

Miejskiej oraz członkami stowarzyszenia „SOS dla Zwierząt”. Następnie pan Tomasz 
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Zygnarowski przekazał, że omawiany projekt obejmuje swoim zakresem realizację 

następujących zadań: 

1. Zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt. 

2. Opieka nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmienie. 

3. Odławianie bezdomnych zwierząt. 

4. Obligatoryjna sterylizacja albo kastracja zwierząt w schronisku dla zwierząt. 

5. Poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt. 

6. Usypianie ślepych miotów. 

7. Wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich. 

8. Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych      

z udziałem zwierząt. 

 

Uchwała Nr VI/39/19 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto 

Wąbrzeźno w 2019 roku została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za” – 

załącznik nr 7. 

Ad 14 

  Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały uchylający uchwałę w sprawie 

zasad określenia miesięcznych stawek czynszu za lokale użytkowe znajdujące się w zarządzie 

miasta i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu.  

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że w roku 1999 podjęta została uchwała dotycząca 

zasad określania miesięcznych stawek czynszu za lokale użytkowe znajdujące się w zarządzie 

miasta. Oznajmił, że zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym rada gminy nie 

posiada kompetencji w zakresie gospodarowania mieniem komunalnym i tym samym do 

określania w drodze uchwał miesięcznych stawek czynszu za lokale użytkowe oddawane w 

najem. Oświadczył, że gospodarowanie mieniem komunalnym należy do wyłącznej 

kompetencji wójta (burmistrza, prezydenta miast). Gospodarowanie mieniem komunalnym 

należy do zadań organu wykonawczego i do tego organu należy ustalanie stawek czynszu za 

wynajmowanie lokali komunalnych. Wysokość stawek czynszu następuje w drodze 

wydanego Zarządzenia Burmistrza Wąbrzeźna. W związku z powyższym należy wycofać z 

obrotu prawnego uchwałę Rady Miejskiej w sprawie zasad określania miesięcznych stawek 

czynszu za lokale użytkowe znajdujące się w zarządzie miasta. 
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Uchwała Nr VI/40/19 uchylająca uchwałę w sprawie zasad określenia 

miesięcznych stawek czynszu za lokale użytkowe znajdujące się w zarządzie 

miasta została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za” – załącznik nr 8. 

Ad 15 

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad 

sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miasto Wąbrzeźno zbywanych 

na rzecz najemców i udzielania bonifikaty od ceny sprzedaży lokali i poprosiła Burmistrza 

Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zgodnie z przepisami ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym, do wyłącznej kompetencji rady gminy w sprawach majątkowych 

gminy należy określanie zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości gruntowych oraz 

ich wydzierżawiania lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub czas nieoznaczony. 

Oznajmił, że do Urzędu Miasta wpływają wnioski oraz zapytania dotyczące sprzedaży lokali 

mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miasto Wąbrzeźno z zastosowaniem 95% 

bonifikaty. Przedstawiony projekt uchwały określa zasady zbywania nieruchomości 

lokalowych. Poinformował, że w latach ubiegłych funkcjonowała uchwała określająca zasady 

sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miasto Wąbrzeźno                            

z zastosowaniem 95% bonifikaty od ceny lokalu.   

 

Uchwała Nr VI/41/19 w sprawie ustalenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Miasto Wąbrzeźno zbywanych na rzecz najemców 

i udzielania bonifikaty od ceny sprzedaży lokali została podjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za” – załącznik nr 9. 

Ad 16 

   Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały zmieniający uchwałę Rady Miasta 

Wąbrzeźno z dnia 19 października 2016 r. Nr XXII/110/16 w sprawie określenia kryteriów 

wyboru inwestycji, zasad i trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji celowej na 

dofinansowanie zadań z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz sposobu ich 

rozliczania na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie 

głosu. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że powyższy projekt uchwały określa zasady 

udzielania przez Gminę Miasto Wąbrzeźno dotacji na działania podejmowane przez 

mieszkańców miasta, które służą ochronie środowiska. Dotyczy to przede wszystkim 

likwidacji tzw. źródeł niskiej emisji i zastępowania ich ekologicznymi bądź mniej 
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szkodliwymi dla środowiska źródłami, a także dotacji na budowę przydomowych 

oczyszczalni ścieków w sytuacji kiedy na danym obszarze nie ma możliwości podłączenia się 

do kanalizacji sanitarnej. Następnie pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że omawiany projekt 

uchwały wymagał zgłoszenia do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz 

Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Wyjaśnił, że intencją powyższego projektu uchwały 

jest podwyższenie kwot dotacji dla mieszkańców na podejmowanie działań inwestycyjnych 

służących poprawie ochrony środowiska w postaci wymiany kotłów lub pieców węglowych 

na ekologiczne urządzenia grzewcze. 

 

Uchwała Nr VI/42/19 zmieniająca uchwałę Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 19 

października 2016 r. Nr XXII/110/16 w sprawie określenia kryteriów wyboru inwestycji, 

zasad i trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie 

zadań z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz sposobu ich rozliczania 

na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za” 

– załącznik nr 10. 

 

Ad 17 

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji             

i poinformowała, że w dniu w dniu 8 stycznia 2019 r. do Urzędu Miasta Wąbrzeźno wpłynęła 

petycja od mieszkańców ulicy Poziomkowej dotycząca montażu oświetlenia drogowego. 

Wyjaśniła, że powyższa petycja przekazana została do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

która uznała petycję za zasadną. Następnie przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji pismem z dnia 31 stycznia 2019 r. wrócił się z prośbą do Burmistrza Wąbrzeźna o 

zajęcie stanowiska w powyższej sprawie i przeanalizowanie możliwości budowy oświetlenia 

drogowego przy ul. Poziomkowej w Wąbrzeźnie. Burmistrz Wąbrzeźna poinformował, że 

kwestia braku oświetlenia drogowego przy ul. Poziomkowej jest mu znana.  

W związku z powyższym Rada Miasta Wąbrzeźno wnosi o przygotowanie przez Burmistrza 

Wąbrzeźna harmonogramu budowy lub przebudowy ulic położonych na terenie Gminy 

Miasto Wąbrzeźno na okres najbliższych 4 lat i rozważenie możliwości realizacji zadania 

inwestycyjnego dotyczącego budowy oświetlenia drogowego przy ul. Poziomkowej                      

w Wąbrzeźnie. Ponadto zobowiązuje się Burmistrza Wąbrzeźna aby poinformował 

mieszkańców ulicy Poziomkowej czy budowa oświetlenia drogowego ujęta została                        

w powyższym harmonogramie.  
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   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że obecnie w porozumieniu z radnymi Rady Miasta 

przygotowywany jest harmonogram budowy, przebudowy i remontów dróg położonych na 

terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno. Przekazał, że podczas wspólnego posiedzenia komisji 

Rady Miasta opracowane zostały założenia powyższego harmonogramu. Dodał, że 

prawdopodobnie w maju br., harmonogram budowy, przebudowy i remontów dróg na 

najbliższe 4 lata zostanie przedstawiony mieszkańcom. 

Uchwała Nr VI/43/19 w sprawie rozpatrzenia petycji  została podjęta 

jednogłośnie przy 14 głosach „za” – załącznik nr 11. 

Ad 18 

     Pani Anna Fabrykiewicz złożyła interpelację o następującej treści: 

„My mieszkańcy ulicy Wolności zwracamy się z gorącym apelem o zaplanowanie środków 

finansowych, w przyszłym budżecie miasta na realizację zadania, dotyczącego możliwości 

podłączenia naszych domów do miejskiej kanalizacji ściekowej i wykonania nitki gazowej. 

Nasze domy usytuowane są przy drodze powiatowej Wąbrzeźno-Kowalewo Pomorskie                  

i podłączone są do prywatnych szamb lub przydomowych oczyszczalni ścieków. Urządzenia 

te, nie w pełni rozwiązują problem na dłuższy okres czasu, a także nie są one tak szczelne, 

aby nie ustrzec się przykrych zapachów wydobywających się z tych rozwiązań co 

niekorzystnie wpływa również na stan naszego zdrowia. Od kilkunastu lat zwracaliśmy się do 

poprzednich władz miasta o taką inwestycję i do chwili obecnej nic w tej sprawie nie 

uczyniono. Na skierowane pisma otrzymywaliśmy zawsze tą samą odpowiedź, że brak 

środków w budżecie. Ponadto sugerowano, że nie można wykonać takiego zadania ponieważ 

uwarunkowania terenu na to nie pozwalają. Nie bardzo rozumiemy takiego myślenia, 

ponieważ w „górach” prowadzone są kanalizacje ściekowe, to dlaczego u nas na terenie 

płaskim nie można wykonać takiej inwestycji. Wizytówka miasta jest również ulica 

Wolności, a tak trochę była zapomniana przez ówczesne władze. Coraz więcej domów 

przybywa przy tej drodze, a budowanie kolejnych szamb i przydomowych oczyszczalni 

ścieków wpływa niekorzystnie na ochronę naszego środowiska. Nieprzyjemny zapach 

wydobywający się z szamb i oczyszczalni jest dyskomfortem dla nas mieszkańców. Znając  

dotychczasowe dokonania pana prac i dotychczas podejmowanych decyzji sądzimy że Pan 

Burmistrz pozytywnie rozstrzygnie nurtujący nas problem, za co z góry dziękujemy.” 

Interpelacja została złożona na piśmie. 

     Pani Aleksandra Basikowska w imieniu nieobecnej radnej pani Eleonory Orczykowskiej 

złożyła interpelację o następującej treści: 
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„Na prośbę mieszkańców ul. Sienkiewicza 4 i 3 prosimy o konsultacje w sprawie naprawienia 

chodników przylegających bezpośrednio do budynków mieszkalnych. Zwracamy uwagę, że 

próbujemy we własnym zakresie naprawiać, odnawiać pięćdziesięcioletnie chodniki na 

naszym terenie. Bierzemy czynny udział w każdorazowej edycji Budżetu Obywatelskiego - 

ostatnio wygrany Budżet jest przeznaczony właśnie na remont i rekonstrukcje chodników. 

Nie mając innej możliwości, prosimy o zweryfikowanie stanu naszych chodników pod 

względem technicznym i stanu bezpieczeństwa”. 

Interpelacja została złożona na piśmie. 

     Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że wspólnie z pracownikami Urzędu Miasta oraz 

Prezesem Miejskiego Zakłady Energetyki Cieplnej Wodociągów i Kanalizacji rozważy 

możliwości budowy sieci kanalizacyjnej przy ul. Wolności. Dodał, że rozważy także 

możliwości dotyczące przebudowy chodników położonych w obrębie bloków przy                       

ul. Sienkiewicza. 

Ad 19 

    Pan Sławomir Jabłoński poinformował, że mieszkańcy osiedla tysiąclecia kilkukrotnie 

zwracali uwagę na pojawiający się co raz częściej problem dotyczący zwiększania się ruchu 

pojazdów oraz braku miejsc parkingowych. Oznajmił, że z każdym rokiem zwiększa się 

liczna pojazdów, natomiast brak jest możliwości zwiększenia bazy parkingowej na obszarze 

osiedla tysiąclecia. Przekazał, że powyższa sytuacja zmusza kierujących pojazdami do 

parkowania swoich samochodów wzdłuż ulicy Spokojnej. Wyjaśnił, że zaparkowane przy ul. 

Spokojnej pojazdy blokują i ograniczają wyjazd kierującym wyjeżdżającym z parkingu 

zlokalizowanym na osiedlu tysiąclecia. Następnie pan Sławomir Jabłoński zwrócił się z 

prośba do Burmistrz Wąbrzeźna o rozważenia wymalowania oznakowania poziomych 

„obszar jezdni wyłączony        z ruchu” (kopert) na ul. Spokojnej w obrębie wyjazdu z osiedla 

tysiąclecia. Wymalowanie oznakowania poziomego w postaci tzw. kopert ograniczy 

możliwość parkowania w tym miejscu pojazdów co przyczyni się do bezpieczeństwa w ruchu 

kołowym. 

    Pani Anna Fabrykiewicz przekazała, że w dniu 20 marca br., w Wąbrzeskim Domu Kultury 

odbyło się spotkanie radnych z mieszkańcami okręgu nr 3, nr 4 oraz okręgu nr 11. 

Następnie pani Anna Fabrykiewicz podziękowała mieszkańcom miasta uczestniczącym               

w spotkaniu oraz pani Gizeli Pijar Dyrektor Wąbrzeskiego Domu Kultury za udostępnienie 

sali. 

   Pani Anna Fabrykiewicz poinformowała, że podczas spotkania poruszono kwestie tzw. 

przesmyku od ul. Marii Konopnickiej do ul. Generała Pruszyńskiego położonego między 
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posesjami nr 21 i 23. Oświadczyła, że w miejscu powyższego tzw. przesmyku wybudowany 

zostanie chodnik łączący ulicę Marii Konopnickiej z ulica Generała Pruszyńskiego. Ponadto 

na spotkaniu poruszono również kwestię braku oświetlenia przy przejściu dla pieszych 

zlokalizowanym na skrzyżowaniu ulic Generała Hallera i Generała Pruszyńskiego. 

Oświadczyła, że na wymienionym wyżej przejściu dla pieszych zamontowana zostanie lampa. 

    Pani Anna Fabrykiewicz oznajmiła, że wzdłuż ulicy Okrężnej znajduje się bardzo dużo 

różnego rodzaju nieczystości. Następnie pani Anna Fabrykiewicz poprosiła Burmistrza 

Wąbrzeźna aby podjął działania zmierzające do usunięcia nieczystości znajdujących się 

wzdłuż ulicy Okrężnej. 

    Pan Marcin Lewicki podziękował kierownikowi wydziału Geodezji, Budownictwa                      

i Inwestycji Urzędu Miasta za pozytywne załatwienie prośby mieszkańców ulicy Mickiewicza 

dotyczącej uruchomienia dwóch lamp oświetlenia drogowego. Dodał, że dwie lampy 

położone w obrębie skrzyżowania ulicy Mickiewicza i Żwirki i Wigury zostały włączone i 

świecą.  

    Pan Marcin Lewicki przekazał, że wielu mieszkańców osiedla tysiąclecia informuje                     

o podwyżce ceny za energię cieplną. Przekazał, że cześć osób uważa, iż stawki za energię 

cieplną podniesione zostały przez Radę Miasta Wąbrzeźno. Oświadczył, że Rada Miasta 

Wąbrzeźno nie posiada kompetencji do ustalania stawek energii cieplnej. Poprosił aby Prezes 

MZECWiK wyjaśnił przyczyny zwiększenia stawek energii cieplnej. Ponadto poprosił aby 

Prezes MZECWiK wypowiedział się na temat przyszłości kotłowni miejskiej położonej na 

terenie osidla tysiąclecia, a także czy spółka planuje budowę przy blokach mieszkalnych 

odrębnych zamknięte kotłowni gazowych. 

   Pan Marcin Lewicki przekazał, że w roku ubiegłym została przebudowana ulica Żwirki               

i Wigury. Oznajmił, że przebudowa ulicy Żwirki i Wigury była inwestycją Powiatu 

Wąbrzeskiego, gdyż droga znajduj się w zarządzie powiatu. Następnie pan Marcin Lewicki 

zapytał czy istnieje możliwość przejęcia przez Gminę Miasto Wąbrzeźno ulicy Żwirki i 

Wigury oraz ulicy Wolności, które obecnie znajdują się w zarządzie Powiatu Wąbrzeskiego.  

   Pani Iwona Ciesielska-Dąbrowska przekazała, że mieszkańcy budynku położonego przy 

ulicy Poniatowskiego 12 zwracają się z prośba o możliwość zamontowania systemu 

domofonów. 

Następnie przekazała, że mieszkańcy bloków położonych przy ul. Macieja Rataja zwracają się 

z prośba o możliwość zamontowania ławeczek. Ponadto mieszkańcy bloków przy ul. Macieja 

Rataja proszą o rozważenie budowy placu zabaw dla dzieci. 
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   Pani Iwona Ciesielska-Dąbrowska przekazała, że mieszkańcy bloku nr 27 przy ul. Matejki 

zwracają się z prośbą o możliwość podjęcia działań zmierzających do naprawy nawierzchni 

wjazdu na teren osiedla. Dodała, że powyższy wjazd zlokalizowany jest między blokiem nr 

27 przy ul. Matejki, a pawilonem handlowym. Poinformowała również, że wąbrzescy 

seniorzy pytają o możliwość otwarcia w centrum miasta kawiarni. 

   Pani Iwona Ciesielska-Dąbrowska oznajmiła, że mieszkańcy ulicy Dąbrowskiego zgłaszają 

potrzebę naprawy chodnika. Dodała, że uszkodzenia chodnika nastąpiło na skutek 

wyrastających w tym miejscu korzeni drzew.  

  Pan Robert Żurawski przekazał, że podczas spotkania w dniu 20 marca br., które odbyło się 

w Wąbrzeskim Domu Kultury z mieszkańcy okręgu nr 11 zgłosili potrzebę zamontowania na 

ul. Żeromskiego w obrębie Zespołu Szkół Zawodowych tzw. progów zwalniających ruch 

pojazdów.  

   Pan Mateusz Lewański poinformował, że mieszkańcy miasta zwracają się z prośbą                       

o rozważenie możliwości oświetlenia przejścia dla pieszych zlokalizowanego w obrębie 

skrzyżowania ulic Królowej Jadwigi i Matejki.  

   Pan Maciej Murawski przekazał, że pragnie podziękować Burmistrzowi Wąbrzeźna za 

podjęcie działań wynikających ze zgłoszonej przez niego interpelacji na V sesji Rady Miasta 

Wąbrzeźno. Następnie pan Maciej Murawski przekazał, że przy ulicy Towarzystwa 

Jaszczurczego nie działa cześć lamp oświetlenia drogowego. 

Następnie pan Maciej Murawski zwrócił się do Przewodniczącej Rady Miasta informując iż 

kilkukrotnie mieszkańcy miasta proszą aby zwołać jedną sesję rady w godzinach 

popołudniowych. Dodał, że zwołanie sesji Rady w godzinach popołudniowych umożliwi 

części mieszkańców osobiście uczestniczyć w obradach.  

   Pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że bardzo dużym zainteresowaniem mieszkańców 

miasta jest kwestia planowanego strajku nauczycieli. Następnie pani Aleksandra Basikowska 

zapytała Burmistrza Wąbrzeźna czy zostały przewidziany ewentualne formy opieki nad 

dziećmi, z które nie będą mogły pozostać w domu z rodzicami.  

   Pan Wojciech Trzciński przekazał, że w związku z planowanym strajkiem nauczycieli 

powołano tzw. pogotowie strajkowe. Oznajmił, że na dzień 1 kwietnia br., zaplanowano 

spotkanie strony rządowej z nauczycielami w celu wypracowania porozumienia. Dodał, że na 

dzień dzisiejszy nie zostały jeszcze opracowane konkretne formy ewentualnych działań. 

Zaznaczył, że aktualnie nie można przewidzieć ilu nauczycieli przystąpi do ewentualnego 

strajku.  
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   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do wniosku pana Sławomira Jabłońskiego oznajmił, 

że zleci przeanalizowanie organizacji ruch na ulicy Spokojnej Komendantowi Straży 

Miejskiej oraz kierownikowi wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu 

Miasta.  

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że w miejscu tzw. przesmyk od ul. Marii 

Konopnickiej do ul. Generała Pruszyńskiego zostanie wybudowany chodnik. Oznajmił, że          

w obrębie przejścia dla pieszych zlokalizowanego przy skrzyżowaniu ulic Generała Haller            

i Generała Pruszyńskiego zostanie zamontowana lampa oświetleniowa. Poinformował, że 

nieczystości wzdłuż ulicy Okrężnej zostały w dniu dzisiejszym usunięte. Oświadczył, że co 

raz więcej miejsc na terenie miasta staje się punktami wyrzucania nieczystości przez 

mieszkańców. Pracownicy MZUK z terenu za targowiskiem miejskim usunęli trzy przyczepy 

pozostawionych w tym miejscu nieczystości.  

  Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do kwestii poruszonych przez pana Marcina 

Lewickiego oznajmił, że w najbliższym czasie zaplanowane zostało spotkanie Burmistrza 

Wąbrzeźna oraz Prezesa MZECWiK z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej w przedmiocie 

planów związanych z budowę odrębnych zamkniętych kotłowni gazowych przy blokach 

położonych na terenie osiedla tysiąclecia. Przekazał, że każde odłączenie się bloku od 

kotłowni należącej do MZECWiK położonej na terenie osiedla tysiąclecia będzie 

powodowało zwiększenie kosztów energii cieplnej dla pozostały odbiorców. Wyjaśnił, że 

radni Rady Miasta Wąbrzeźno nie mieli nic wspólnego z podwyżką ceny energii cieplnej dla 

mieszkańców osiedla tysiąclecia.  

    Pan Marek Kondraciewicz poinformował, że zaplanowano spotkania z zarządami wspólnot 

mieszkaniowych oraz Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej w celu omówienia i zapoznania 

się z planami w kwestii ewentualnego odłączenia od kotłowni MZECWiK i budowy 

odrębnych lokalnych kotłowni gazowych. Oznajmił, że odłączenie kolejnych bloków od 

kotłowni MZECWiK spowoduje podwyżkę ceny energii cieplnej dla pozostałych odbiorców. 

Następnie pan Marek Kondraciewicz poinformował, że w dniach 17-18 stycznia br., wysłana 

została do wszystkich zarządów wspólnot mieszkaniowych oraz Spółdzielni Mieszkaniowej 

informacja dotyczącą podwyższenia ceny za wytworzona energię cieplną. Wyjaśnił, że 

podwyżka ceny za energię cieplną wynika przede wszystkim z podwyżki ceny gazu, która 

wzrosła około 30% dla Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej i Kanalizacji. Dodał, że cena 

tzw. paliwa gazowego wzrosła około 40%. Wyjaśnił, że o 2012 roku następowała sukcesywna 

obniżka cen gazu.          W związku z powyższym obecna podwyżka ceny za energię cieplną 

dla mieszkańców wzrosła o około 20%. 
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   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zachęca również wszystkich radnych Rady Miasta 

do udziału w zaplanowanych spotkaniach z wspólnotami mieszkaniowmi oraz Spółdzielnią 

Mieszkaniowa dotyczących kwestii budowy lokalnych kotłowni gazowych.  

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do kwestii poruszonej przez pan Marcina 

Lewickiego dotyczącej przejęcia dróg powiatowych zlokalizowanych na terenie miasta 

oznajmił, że powyższe działania nie będą możliwe z uwagi na formalny podział 

administracyjny zarządzanych dróg przez poszczególne jednostki samorządu terytorialnego. 

Dodał, że mieszkańcy miasta woleliby aby wszystkie drogi w mieście zarządzane były przez 

Gminę Miasto Wąbrzeźno. Nie powodowałoby to wówczas żadnych wątpliwości do kogo 

należy między innymi obowiązek oczyszczania drogi lub dokonywania napraw nawierzchni 

bądź chodników.  

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do zagadnień przedstawionych przez panią Iwonę 

Ciesielską-Dąbrowską oznajmił, że działania inwestycyjne związane z komunalnymi 

nieruchomościami podejmowane są przede wszystkim w budynkach mieszkalnych gdzie 

mieszkańcy nie zalegają z opłatami za wynajem lokalu mieszkaniowego lub wykazują wolę 

zmniejszenia zadłużenia z tytułu wynajmowanych mieszkań komunalnych. Przekazał, że 

koszt montażu instalacji domofonów w budynku przy ul. Poniatowskiego 12 wynosi około 

2.500,00 zł. Dodał, że rozważy możliwość zamontowania instalacji domofonów w budynku 

przy ul. Poniatowskiego 12. Następnie pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że w budżecie 

miasta na 2019 rok nie zabezpieczono środków na budowę nowego placu zabaw przy blokach 

wielorodzinnych na ul. Macieja Rataja. Zaproponował możliwość realizacji powyższego 

zadania w ramach budżetu obywatelskiego na rok 2020. Poinformował, że ławeczki przy 

blokach wielorodzinnych prawdopodobnie będzie można zamontować w niedługim czasie.  

  Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że w kwestii naprawy wjazdu na osiedla położonym 

przy bloku nr 27 ul. Matejki w pierwszej kolejności ustali stan prawny powyższego wjazdu. 

Dodał, że cześć wjazdu może być własnością osób prywatnych lub wspólnot 

mieszkaniowych.  

Następnie pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że prowadzenie kawiarenki jest działalnością 

gospodarczą i nie może być przedmiotem działań Gminy Miasto Wąbrzeźno. Przekazał, że 

podejmie działania zmierzające do wydzierżawiania części terenu na obszarze Pl. Jana Pawła 

II za przysłowiową złotówkę za m² aby zachęcić przedsiębiorców do uruchomienia 

kawiarenki letniej.  

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że kwestie uszkodzonego chodnika przy ulicy 

Dąbrowskiego przekaże kierownikowi Miejskiego Zakładu Usług Komunalnych.  
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   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do zgłoszonej przez pana Roberta Żurawskiego 

kwestii zamontowania progów zwalniających na ul. Żeromskiego oznajmił, że przekaże 

sprawę do wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta oraz Straży 

Miejskiej      w celu sprawdzenia możliwości wykonania zadania.  

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do kwestii zgłoszonej przez pana Mateusza 

Lewańskiego dotyczącej oświetlenia przejścia dla pieszych w obrębie skrzyżowania ulic 

Królowej Jadwigi i Matejki oznajmił, że obecnie prowadzone są rozmowy z Energa 

Oświetlenie Sopot oraz Fundacją Rewitalizacji Oświetlenia w przedmiocie planowanej 

kompleksowej wymiany oświetlenia w całym mieście. W związku z powyższy na terenie 

Gminy Miasto Wąbrzeźno zostanie przeprowadzony audyt oświetlenia. Dodał, że przy okazji 

powyższego audytu ustalone zostaną miejsca na terenie miasta gdzie należy zwiększyć ilość 

lamp lub zmniejszyć natężenie światła.  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że obecnie na terenie miasta prowadzone są prace 

polegające na przekładaniu kostki polbrukowej w miejscu biegnących ścieżek pieszo-

rowerowych. Oznajmił, że powyższe prace są kontynuacją inwestycji rozpoczętej w roku 

ubiegłym tj. budowy ścieżek pieszo-rowerowych w mieście. Wymiana kostki polbrukowej na 

masę bitumiczną wynika z przyjętego wcześniej założenia konstrukcyjno-projektowego.  

   Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że bardzo prężnie i entuzjastycznie rozpoczęła 

działalność Młodzieżowa Rada Wąbrzeżna. Oznajmiła, że wąbrzeska młodzież chce 

uczestniczyć w pracach konsultacyjno-doradczych dotyczących różnych zagadnień miasta. 

Dodała, że obecnie młodzież opracowuje statut Młodzieżowej Rady. Wyjaśniła, że podjęła się 

funkcji pośredniczenia między Młodzieżową Radą a Radą Miasta Wąbrzeźno. 

 

Ad 20 

   Wobec wyczerpania porządku obrad pani Aleksandra Basikowska zamknęła VI sesję w VIII 

kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno. 

Protokołował: 

Jarosław Niedbała 

 

      

                                                                      Przewodnicząca Rady 

                                                                         Aleksandra Basikowska 
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